
  

Op 3 februari 2025 stelde raadslid J. Vicario (VVD) ons schriftelijke vragen over 

Erbarmelijke omstandigheden speciaal onderwijs IJsselmonde (25bb000768). Inleidend 

wordt gesteld: 

 

Kindcentrum IJsselmonde, aan de Heindijk 20, is gebouwd om een unieke en 

noodzakelijke vorm van onderwijs mogelijk te maken. Namelijk onderwijs, opvang, zorg en 

gezondheid op één plek. Helaas bleek dit schoolgebouw al voordat het werd afgeleverd 

(17 januari 2023), te klein om het beoogde onderwijs te geven. Hierdoor konden de 

leerlingen en docenten van speciaal basisonderwijs (SBO) Kindcentrum aan de 

Oosterhagen 251, niet meeverhuizen naar de Heindijk 20. Wij hebben vernomen dat het 

schoolbestuur van deze “achtergebleven” school meermaals aandacht heeft gevraagd bij 

de gemeente voor een oplossing. Zonder reactie. Het bestuur, de ouders en de kinderen 

voelen zich ongehoord.   

 

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording: 

 

Vraag 1: Is de wethouder bekend met de vraag vanuit het schoolbestuur?   

 

Antwoord: Het college is bekend met deze vraag. 

 

Vraag 2: Waarom heeft de gemeente, in de afgelopen 2 jaar, geen aanstalten gemaakt  

om deze school te helpen met verhuizen naar een nieuwe locatie? 

 

Antwoord:  

Vanaf het moment van oplevering van het pand aan de Heindijk in het voorjaar van 2024  

zijn de gemeente en het schoolbestuur BOOR al met elkaar in gesprek over een 

huisvestingsoplossing voor het SBO Kindcentrum IJsselmonde.  

 

Voor aanvang van de nieuwbouw van het Kindcentrum IJsselmonde aan de Heindijk 20 is, 

zoals gebruikelijk, het benodigde aantal vierkante meters bepaald op basis van de 

prognose van leerlingenaantallen.  Deze prognose is gebaseerd op de demografische 

gegevens van de wijk.  Tijdens de ontwikkeling van de bouwplannen is het aantal 

benodigde vierkante meters één keer opgehoogd vanwege bijgestelde prognoses.  
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Er kwam 100 vierkante meter bij in 2020. De capaciteit van het pand was daarmee 

definitief, daarna waren er geen aanpassingen in het plot of ontwerp meer mogelijk.  

 

De oorspronkelijke bedoeling was dat alle groepen van het SBO Kindcentrum van de 

locatie Oosterhagen zouden overgaan naar de nieuwbouw aan de Heindijk 20.  In de 

laatste jaren van het bouwproces bleek er echter een onverwacht grote toename van het 

aantal SBO leerlingen.  De leeftijd waarop kinderen recht krijgen op een plek in het SBO is 

in die tijd verlaagd is van 6 naar 4 jaar. Er is weinig ander SBO aanbod in IJsselmonde en 

kinderen hebben recht op onderwijs dus het leeringenaantal van het SBO Kindcentrum 

nam toe.  

Bij oplevering van het pand van Kindcentrum IJsselmonde in het voorjaar van 2024, bleek 

dan ook dat er geen ruimte was om alle groepen van de locatie Oosterhagen te huisvesten 

aan de Heindijk.  BOOR, heeft daarop besloten alleen de groepen 1, 2 en 3  van het SBO 

Kindcentrum te verhuizen naar de Heindijk 20.  De locaties Oosterhagen en Heindijk 

werken nauw samen overeenkomstig hun onderwijsconcept. Verplaatsing van het SBO 

Kindcentrum van de Oosterhagen naar elders in IJsselmonde zou die samenwerking niet 

ten goede komen.  

 

 

Vraag 3: Het schoolbestuur van SBO Kindcentrum IJsselmonde heeft aangeboden te 

willen verhuizen naar het oude pand van de Van Brienenoordschool. Die al geruime 

tijd leeg staat. Is de wethouder hiervan op de hoogte en wat is uw reactie?   

 

Antwoord: De wethouder is bekend met het verzoek. De locatie Van Brienenoordschool 

staat leeg sinds juli ‘23 en is sinds de zomer ‘24 weer in het bezit van de gemeente 

Rotterdam. Het verzoek van de school om te mogen verhuizen naar dit pand is in 

december ‘24 kenbaar gemaakt. De kans dat dit verzoek kan worden ingewilligd is groot. 

Momenteel is de gemeente in gesprek met BOOR over de haalbaarheid. De ambitie zou 

zijn het SBO Kindcentrum het nieuwe schooljaar 2025/2026 te laten starten op de locatie 

van de Van Brienenoordschool. Alvorens dat mogelijk is, moet het pand door BOOR in orde 

worden gemaakt voor het gebruik door het SBO Kindcentrum. De kosten die dat met zich 

meebrengt worden gefinancierd door de gemeente.  

 

Vervolgens wordt gesteld: 

Het SBO Kindcentrum IJsselmonde zit nu al 2 jaar noodgedwongen aan de Oosterhagen. 

Wij hebben kunnen waarnemen dat dit pand in zeer slechte staat is, en zelfs deels is 

afgekeurd. Het is er koud en vochtig, je ziet en ruikt de schimmel aan de muren en 

plafonds, en lekkages en stroomstoring zijn eerder een regel dan een uitzondering. Er 

moet zelfs gebruikgemaakt worden van ijskoude festivaltoiletten waar twee gehele 

verdiepingen gebruik van moeten maken. Met als dieptepunt een betonnen balk van 50 

cm breed en 15 centimeter dik dat uit plafond op een schooltafel viel.1 Wonder 

boven wonder waren er geen gewonden. Het is onacceptabel dat kinderen in zulke 

erbarmelijke omstandigheden onderwijs krijgen en docenten onderwijs geven. 

 

Vraag 4: Is de wethouder bekend met de erbarmelijke omstandigheden waar 

medewerkers van deze locatie, docenten en leerlingen zich in bevinden? 

 

 

 
1  https://www.ad.nl/rotterdam/kinderen-niet-meer-naar-school-nadat-betonblok-uit-plafond-valt-voelt-niet-

meer-veilig~a17d0a44/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F  

https://www.ad.nl/rotterdam/kinderen-niet-meer-naar-school-nadat-betonblok-uit-plafond-valt-voelt-niet-meer-veilig~a17d0a44/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F
https://www.ad.nl/rotterdam/kinderen-niet-meer-naar-school-nadat-betonblok-uit-plafond-valt-voelt-niet-meer-veilig~a17d0a44/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.nl%2F
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Antwoord: De wethouder Onderwijs, Cultuur en Evenementen (OCE) is op 14 juni 2024 op 

bezoek geweest op de locatie Oosterhagen 251. Hij heefteen rondleiding gehad en heeft 

gesproken met directie, docenten en leerlingen van de school. Hij heeft daarbij 

kennisgenomen van de staat van de huisvesting. 

 

Vraag 5: Wat heeft de wethouder sindsdien gedaan om deze school aan een betere 

locatie te helpen? En waarom zitten deze leerlingen, 20 maanden ná dit incident, nog 

steeds in een onveilig en afgekeurd schoolgebouw? 

  

Antwoord: De gemeente en BOOR zijn gezamenlijk bezig om een geschikte permanente 

oplossing voor de school te vinden. Dit kost tijd. Tot dan is de school gehuisvest op de 

Oosterhagen 251. Het deel van het schoolgebouw waar de leerlingen en docenten zich in 

bevinden is bouwtechnisch veilig. Het deel waar het incident heeft plaatsgevonden is 

afgesloten en afgekeurd. Voor de resterende benodigde vierkante meters zijn er meerdere 

noodunits op het schoolplein gezet. De school is voorzien van voldoende veilige vierkante 

meters voor onderwijs. 

 

Daarna wordt gesteld: 

De Rotterdamse VVD vindt dat alle Rotterdamse kinderen recht hebben op goed, passend 

en vooral veilig onderwijs. 

 

Vraag 6: Hoe gaat de wethouder ervoor zorgen dat op korte termijn alle kinderen uit 

de Oosterhagen in een veilig schoolgebouw onderwijs kunnen krijgen? 

 

Antwoord: Zoals in vraag 5 aangegeven, is de huisvestingssituatie op dit moment veilig 

voor de gebruiker. Wel zijn we met BOOR  op zoek naar een passende oplossing zoals is 

beschreven in de beantwoording van vraag 3.  

 

Vraag 7: Kan de wethouder ons garanderen dat hij op korte termijn in gesprek gaat 

met het schoolbestuur, zodat Kindcentrum IJsselmonde en SBO Kindcentrum 

IJsselmonde op lange termijn weer onder één dak gehuisvest kunnen worden?   

 

Antwoord: De wethouder spreekt momenteel met  het bestuur van BOOR over een 

tijdelijke oplossing voor de huisvestiging van het SBO Kindcentrum. Zodra deze is 

gevonden gaan de gesprekken verder over de definitieve oplossing. Daarover is al wel 

nagedacht en er zijn meerdere scenario’s die zullen worden besproken.   

 

 

    Burgemeester en wethouders van Rotterdam, 

 

De secretaris, 

 

 
G.J.D. Wigmans 

 

 De burgemeester, 

 

 
 

C.J. Schouten 

 


